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ACORD D’ASSOCIACIÓ AMB EUROPA

E l cap de Govern, Xavier Es-
pot, va reclamar als partits 
de l’oposició tenir «alçada 
de mires» per assolir el pac-

te d’Estat per la Unió Europea (UE). 
Segons el cap de Govern, les negoci-
acions estan actualment encallades 
per «les visions dispars» que tenen 
el PS i terceravia respecte a aques-
ta qüestió. «Bàsicament nosaltres es-
tem al centre de l’espectre polític i 
tenim un partit que es situa més a la 
dreta i un partit que es situa més a 
l’esquerre. Conjugar això no és una 
tasca senzilla», va comentar Espot, 
qui va assegurar que des de l’Execu-
tiu «estem  disposats a fer tots els es-
forços que calgui».

Espot demana a l’oposició 
«alçada de mires» per Europa
El Govern addueix a les dificultats d’entesa entre PS i terceravia pel pacte d’Estat
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En aquest sentit, Espot va expo-
sar que les dificultats d’entesa radi-
quen en la concreció d’aquest do-
cument. «El senyor Pintat no esta-
va d’acord en fer un pacte d’Estat i 
ell volia fer un memoràndum d’en-
tesa, una cosa més genèrica que fi-
xes més les regles del joc que no pas 
el contingut. I nosaltres vam dir que 
hi estàvem d’acord i vam donar el 
nostre vistiplau al document. Però 
també és veritat que després de la re-
unió del PS ens van dir que el memo-
ràndum d’entesa el troben massa ge-
nèric», va relatar Espot. Precisament 
per aquest motiu, el cap de Govern  
va assegurar que «estem buscant un 
document que es trobi a mig camí 
entre el memoràndum d’entesa i la 
nostra proposta de pacte d’Estat on 
tothom s’hi pugui trobar còmode».

A més, Espot va recordar que «el 
fet que hi hagi determinats posici-
onaments polítics en altres questi-
ons no hauria de condicionar aquest 
pacte d’Estat», en elusió al criteri ne-
gatiu efectuat pel Govern respecte 
les proposicions de llei presentades 
pel PS i terceravia.

REUNIONS DE POBLE/ En relació a la pri-
mera reunió de poble sobre la UE, 
Espot es va disculpar per no haver-hi 
estat present degut al retard en el vol 
posterior al funeral de Jacques Chi-
rac i va confirmar la seva assistèn-
cia per la trobada d’avui a Encamp. 
Quant al contingut, Espot va definir 
la reunió de Canillo com a «didàcti-
ca i útil» i va destacar «l’actitut posi-
tiva» de les intervencions realitza-
des durant l’espai de participació. H

El president de Progressistes-SDP, 
Jaume Bartumeu, va criticar ahir 
de les reunions de poble sobre 
l’acord d’associació amb la UE i va 
carregar contra el secretari d’Es-
tat d’Afers Europeus, Landry Riba. 
«Ens preocupa la petulància amb 
la qual el secretari d’Estat està en-
focant el seu circuit parroquial», 
va expressar Bartumeu en referèn-
cia al fet de «no haver escoltat ni 
un argument ni cap proposta» du-
rant la reunió de poble celebrada 
dilluns a Canillo. En aquesta línia, 
Bartumeu va manifestar que «el 
nomenament d’aquest secretari 
d’Estat ja va ser una bofetada per 
la ministra d’Afers Exteriors i pels 
tres anteriors ambaixadors a la Co-
missió Europea», en relació a Me-
ritxell Mateu, Eva Descarrega i Ma-
ria Ubach.

Pel que respecta al contingut, 
el líder d’SDP es va mostrar enut-
jat pel format d’unes reunions de 
poble que, al seu parer, són «una 
mala còpia» de les trobades or-
ganitzades a San Marino, en les 

SDP acusa Riba de «petulant» i 
critica el format de les reunions
Bartumeu creu que les 
trobades són «una mala 
còpia» de San Marino

quals «parlen concretament del 
contingut de la negociació, no 
dels formalismes». Així mateix, 
Bartumeu va declarar que a San 
Marino «estan tractant de mane-
ra més respectuosa les forces de 
l’oposició» i va afegir que durant 
les trobades realitzades en aquest 
país «s’està parlant concretament 
de l’afectació».

«Estan explicant uns conceptes 
generals i continuen amagant els 
continguts de la negociació», va 
sostenir el president d’SDP. «El que 
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Vilarrubla afirma que se seguiran 
consolidant places d’eventuals

La «idea» del Ministeri d’Educació 
és seguir consolidant les places dels 
mestres eventuals. Així ho va anun-
ciar ahir la ministra Ester Vilarru-
bla, tot matisant que «sempre hau-
rem de tenir un marge d’eventu-
als», que dependrà de la demografia 
del país i l’obertura de noves aules. 

Amb tot, Vilarrubla va admetre que 
una plantilla fixa «garanteix» tant la 
qualitat de l’ensenyament com l’es-
tabilitat laboral de les persones.

SENTÈNCIA DE LA BATLLIA / En referència 
a la rebaixa en la nòmina d’alguns 
eventuals corresponent a l’IPC del 
2011 i del 2012 –aproximadament 
uns 70 euros–, Vilarrubla es va re-
metre a la sentència que va dictami-
nar la Batllia. «L’únic que s’ha pogut 
fer és executar el que se’ns manava i 
poc més puc dir», va etzibar la minis-
tra. Tot i això, va reconèixer que la 

informació era pública des del mes 
d’abril però «potser va quedar enre-
re i ara ha agafat per sorpresa».

La nova secretària general del Sin-
dicat d’Ensenyament Públic (SEP), 
Anna Mundó, qui també és profes-
sora interina, va assegurar a EL PERI-
ÒDIC la setmana passada que ni ella 
ni el seu equip directiu n’estaven al 
cas i va demanar al Govern que «s’ho 
repensi i puguem recuperar el nos-
tre poder adquisitiu». Tot plegat, va 
considerar Mundó, crea un «greuge 
comparatiu» entre els diferents pro-
fessors eventuals. H

La ministra recorda que la 
rebaixa de l’IPC respon a 
una sentència
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33 El secretari d’Estat d’Afers Europeus, Landry Riba, a la primera reunió de poble sobre la UE a Canillo.
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33 Vilarrubla i Espot a l’escola andorrana de maternal d’Escaldes.

Bartumeu critica 
Riba per «amagar 
continguts de la 
negociació» durant les 
reunions de poble

s’ha fet fins ara és comprometre 
les negociacions» va sostenir Bartu-
meu respecte al «secretisme» que 
envolta el contingut de les nego-
ciacions, raó per la qual va opinar 
que «si es vol guanyar el referèn-
dum no ajudarà amagar informa-
ció a la ciutadania». En qualsevol 
cas, Bartumeu va considerar que 
aquestes reunions arriben «quatre 
anys tard». H


